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Protokół nr LXXV/2024 1 · r;;JlY1r) . 
z LXXV Sesji Rady Miasta Żagań w dniu 28 marca 202~ 

,,/ 
Obrady rozpoczęto 28 marca 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:42 tego samego 
dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Adam Matwijów otworzył LXXV sesję Rady Miasta Żagań. 
Przywitał wszystkie osoby uczestniczące w LXXV sesji Rady Miasta, w tym Komendanta 
Powiatowej Policji w Żaganiu nadkomisarza Bartosza Dzięgielewskiego, Naczelnika 
Wydziału Operacyjno-Kontrolno-Rozpoznawczego Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Żaganiu brygadiera Pawła Grzymałę oraz Komendanta Straży Miejskiej w 
Żaganiu Romana Kuczaka. Następnie Przewodniczący Rady poinformował o nagrywaniu 
sesji, oznajmił, że udział w sesji jest jednocześnie akceptacją publikacji swojego wizerunku 
oraz przypomniał o przestrzeganiu rozporządzenia o ochronie danych osobowych (RODO). 
Po otwarciu nastąpiło sprawdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 
1. Wiesław Bochenek 
2. Andrzej Chodań 
3. Kinga Drewicz 
4. Dariusz Jadach 
5. Małgorzata Klorek 
6. Danuta Kozłowska 
7. Stanisław Kucab 
8. Grzegorz Kuźniar 
9. Tomasz Kwarciński 
1 O. Piotr Łoś 
11. Tomasz Maciejak 
12. Daniel Marchewka 
13. Adam Matwijów 
14. Tomasz Nowak 
15. Krzysztof Omieljańczyk 
16. Krzysztof Sieńko 
1 7. Ireneusz Szaniawski 
18. Piotr Węglik 
19. Jakub Witek 
20. Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
Nieobecni: 
1. Henryk Sienkiewicz 

·, 
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Radna Małgorzata Klorek oraz radny Andrzej Chodań kworum potwierdzili ustnie. 

Kworum zostało osiągnięte. 

Po osiągnięciu kworum, Przewodniczący Rady Miasta stwierdził prawomocność obrad oraz 
poinformował, że wszyscy radni zostali prawidłowo zawiadomieni o terminie sesji i otrzymali 
dokumenty, związane z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Adam Matwijów poinformował, że Burmistrz Miasta na 
podstawie § 18 ust. 1 i §46 ust. 2 Uchwały nr LVIII/80/2018 Rady Miasta Żagań z dnia 
19 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żagań o statusie miejskim, 
przedłożył wnioski o zmianę porządku obrad Sesji poprzez wprowadzenie czterech projektów 
uchwał. 
Pierwszy wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku LXXV sesji Rady Miasta Żagań 
projektu nr 2 zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i głosowany pkt. 
1 O ppkt "k", następnie przeszedł do głosowania wniosku. 

Głosowano w sprawie: 
wniosku o wprowadzenie do porządku obrad projektu m 2 uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imiem1e: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel 
Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Agnieszka Ziętek-Muszyńska, Andrzej Chodań, Krzysztof Sieńko 

NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz, Jakub Witek 

Radni Andrzej Chodań, Krzysztof Sieńko oraz radna Małgorzata Klorek głos oddali ustnie. 

Wniosek został przyjęty. 
Porządek obrad w tym zakresie został przyjęty i zmieniony. 

Drugi wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku LXXV sesji Rady Miasta Żagań projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i głosowany pkt. 
10 ppkt "l", następnie przeszedł do głosowania wniosku. 
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Głosowano w sprawie: 
Wniosku o zmianę porządku obrad przez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, 
Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof 
Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grzegorz Kuźniar 
NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Jakub Witek 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek obrad w tym zakresie został przyjęty i zmieniony. 

Trzeci wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku LXXV sesji Rady Miasta Żagań projektu 
nr 3 zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i głosowany pkt. 
1 O ppkt "m", następnie przeszedł do głosowania wniosku. 

Głosowano w sprawie: 
wniosku o zmianę porządku obrad przez wprowadzenie projektu nr 3 uchwały zmieniającej 
uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żaga11 o statusie miejskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Ornieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Agnieszka Ziętek 
Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Jakub Witek 

Wniosek został przyjęty. 
Porządek obrad w tym zakresie został przyjęty i zmieniony. 

Czwarty wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku LXXV sesji Rady Miasta Żagań 
projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie 
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miejskim na lata 2024 - 2038. 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt uchwały został omówiony i głosowany pkt. 
10 ppkt "n", następnie przeszedł do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 
wniosku o zmianę porządku obrad przez wprowadzenie projektu uchwały zmieniającej 
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 - 2038. 

Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, 
Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, KrzysztofOmieljańczyk, Krzysztof 
Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grzegorz Kuźniar 
NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Jakub Witek 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek obrad w tym zakresie został przyjęty i zmieniony. 
Przewodniczący Rady Adam Matwijów poinformował o poprawce złożonej na Komisji 
Gospodarki Miejskiej przez radnego Grzegorza Kuźniara w sprawie projektu uchwały w 
sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego 
Gminy Żagań o statusie miejskim na 2025 rok. Przewodniczący Rady zaproponował aby 
wniesioną poprawkę głosować w punkcie przy omawianiu uchwały tj. w pkt. 10b. 

Porządek obrad został zmieniony i przyjęty w całości. 

3. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miasta Żagań z dnia 16.02.2024 r. 

Brak uwag. 
Protokół został przyjęty. 
Załącznik do protokołu nr 3 

4. Sprawozdania z działalności między sesjami Komisji Stałych Rady Miasta Żagań. 

Przewodniczący Rady Adam Matwijów, poprosił o odczytanie protokołów z posiedzeń 
Komisji Stałych. 
Protokół z posiedzenia Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego odczytał 
Przewodniczący Komisji Stanisław Kucab. 
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki Miejskiej odczytał Przewodniczący Komisji 
Wiesław Bochenek. Przewodniczący Rady zgłaszając uwagę do protokołu, zapytał 
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Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Romana 
Ciszewskiego ile w 2023 roku nasadzono drzew, a ile planuje się w bieżącym roku. W 
odpowiedzi Naczelnik WGN poinformował, że w 2023 r. nasadzono 70 drzew w bieżącym 
roku zaplanowano do nasadzenia kolejnych 40 drzew. 
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury odczytał Przewodniczący Komisji 
Krzysztof Sieńko. 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów odczytał Wiceprzewodniczący Komisji 
Tomasz Maciejak. 

Sprawozdania zostały przyjęte. 

5. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Adam Matwijów poprosił komendantów o krótkie przedłożenie 
sprawozdania o stanie bezpieczeństwa w mieście. 
Jako pierwszy stan bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście omówił Komendant 
Powiatowy Policji w Żaganiu nadkomisarz Bartosz Dzięgielewski podkreślając, że stan 
bezpieczeństwa w mieście jest na wysokim poziomie. Przewodniczący Rady Adam Matwijów 
zapytał komendanta Policji o wniosek, który pojawił się na Komisji Zdrowia i 
Bezpieczeństwa Publicznego dotyczący współfinansowania dodatkowych służb płatnych. 
Burmistrz Miasta Andrzej Katarzyniec poinformował o rozmowie z komendantem o 
monitoringu w mieście. Na koniec Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu nadkomisarz 
Bartosz Dzięgielewski podziękował za dofinansowanie zakupu nowego radiowozu. 
Następnie głos zabrał Naczelnik Wydziału Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Żaganiu brygadier Paweł Grzymała, przedstawiając zagrożenia jakie występują w Żaganiu. 
Radny Dariusz Jadach zapytał o pożar na ul. Bema, co było przyczyną pożaru i zaprószenia 
ognia. Radny Ireneusz Szaniawski zapytał z jakimi największymi problemami boryka się 
Straż Pożarna oraz zapytał o wolne wakaty w jednostce. Ponadto radny podkreślił że Straż 
Pożarna jest wysoko oceniana przez mieszkańców Żagania. W odpowiedzi Naczelnik 
Wydziału brygadier Paweł Grzymała poinformował, że straż posiada 8 wolnych wakatów, a 
największym problemem są pieniądze. Burmistrz Miasta podkreślił, że tak dobrej współpracy 
z policją, strażą pożarną czy strażą miejską, nie było nigdy. 
W następnej kolejności Komendant Straży Miejskiej w Żaganiu Roman Kuczak przedstawił 
zestawienie interwencji w mieście. Burmistrz zaznaczył, że spotyka się systematycznie z 
Komendantem Straży Miejskiej w celu omawiania i rozwiązywania problemów w mieście. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała o ilość pozostałej karmy dla bezdomnych psów i kotów. 
Czy będzie trzeba prosić o dofinansowanie zakupu, aby wystarczyło do końca roku. 
Komendant Straży Miejskiej poinformował, że wystarczy karmy na pół roku. Burmistrz 
podkreślił, że zna problem bezdomnych zwierząt i stowarzyszenia, które się nimi zajmują, 
gdyż są wspomagane przez Urząd Miasta jak i przez innych ludzi. 
Przewodniczący w imieniu Rady Miasta podziękował komendantom za przygotowanie 
materiałów oraz za czuwanie nad bezpieczeństwem mieszkańców. 
Informacja została przyjęta. 
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Załącznik do protokołu nr 5 

6. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii w 2023 roku. 

Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6 

7. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

Radny Grzegorz Kuźniar zapytał, który z radnych nie złożył oświadczenia majątkowego. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że termin na ostateczne złożenie oświadczenia 
majątkowego wynosi 3 miesiące i tyle czasu ma na to radny Daniel Marchewka. Radca 
prawny Przemysław Rzeźniczak potwierdził termin złożenia oświadczenia. 

Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Żagań o działalnościach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 

Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 8 

9. Informacja Burmistrza Miasta Żagań z działalności między sesjami Rady Miasta 
Żagań. 

Radny Dariusz Jadach zapytał Burmistrza Miasta, czy toczą się jakiekolwiek postępowania 
karne przeciwko radnemu Danielowi Marchewce. Przewodniczący Rady poinformował, że 
nie upłynął termin udzielenia odpowiedzi wynikających z przepisów administracyjnych. 
Radca prawny Przemysław Rzeźniczak potwierdził, że przed Sądem Rejonowym w Żaganiu 
toczy się postępowanie karne, w którym Gmina występuje jako oskarżyciel posiłkowy. Do 
powyższego zapytania odniósł się radny Daniel Marchewka, potwierdzając, że takie 
postępowanie toczy się od czterech lat. 

Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 9 

Przed omawianiem kolejnego punktu posiedzenia, Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową 
przerwę 
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10. U chwały. 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 
Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska poinformowała o zmianie załącznika nr 1 i nr 2 do 
powyższego projektu uchwały, spowodowanego wprowadzonymi Zarządzeniami Burmistrza. 
Skarbnik Miasta podkreśliła, że cały zakres merytoryczny został bez zmian. 

Radny Krzysztof Sieńko zapytał czy w środkach przeznaczonych na remont ul. Sosnowej i ul. 
Klonowej, można ująć załatanie dziury. Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zagospodarowania 
Przestrzennego wyjaśniła, że wskazane miejsce obejmuje ten odcinek. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

b) w sprawie: określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Żagań o statusie miejskim na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował o zgłoszonej poprawce przez radnego Grzegorza 
Kuźniara podczas posiedzenia Komisji Gospodarki Miejskiej. 
Radny Andrzej Chodań zaproponował w ramach uzupełnienia, aby zapisać Przewodniczący 
komisji stałych Rady Miasta Żagań bądź osoba przez komisję wydelegowana. 
Przewodniczący poinformował, że komisje podczas swych posiedzeń omawiały taką 
propozycję 1 stwierdziły, że przewodniczących komisji, którzy są reprezentantami 
poszczególnych komisji powinni reprezentować Radę. Dlatego też zaproponował aby 
pozostawić wcześniejszy zapis, który przyjęła Komisja Gospodarki Miejskiej. Radny Andrzej 
Chodań zgodził się na pozostawienie takiego zapisu. 
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Wiceburmistrz Sebastian Kulesza zaznaczył, że w obecnej kadencji nie było spotkania w 
których nie uczestniczyli przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oraz Komisji 
Budżetu i Finansów i nie ma potrzeby dodawania kolejnych ewentualnych wyjść, gdyż 
spotkania są dostosowywane do możliwości przybycia przewodniczących komisji. 

1) poprawka Komisji Gospodarki Miejskiej: W rozdziale III Weryfikacja wniosków w 
pkt. 2 W skład zespołu wchodzą, zmienia się ppkt. 1 o treści: Przewodniczący komisji 
stałych Rady Miasta Żagań. 

Glosowano w sprawie: 
poprawki Komisji Gospodarki Miejskiej: W rozdziale III Weryfikacja wniosków w pkt. 2 W 
skład zespołu wchodzą, zmienia się ppkt. 1 o treści: Przewodniczący komisji stałych Rady 
Miasta Żagań. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA(20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Poprawka została przyjęta. 

2) Glosowano w sprawie: 
określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt Budżetu Obywatelskiego Gminy Żagań 
o statusie miejskim na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA(20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz K warciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
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Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta wraz z poprawką. 

c) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Żagań na lata 
2022-2031. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej, gdyż uchwalenie powyższego programu skutkuje 
ubieganie się o środki z Krajowego Planu Odbudowy (KPO). 
Radny Tomasz Kwarciński odniósł się do Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta 
Żagań, odczytując swoje oświadczenie. Przewodniczący Rady przerwał odczytywanie 
oświadczenia mającego charakter kampanii wyborczej, gdyż nie zawierało ono pytań do 
omawianego projektu uchwały. Z powodu nie odczytania w całości swojego oświadczenia, 
radny Tomasz Kwarciński dołączył powyższe pismo do protokołu z posiedzenia Rady Miasta 
Żagań, 

Radny Tomasz Nowak złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
Następnie Wiceburmistrz Miasta Sebastian Kulesza podkreślił, że prace nad Programem 
Rewitalizacji trwają już od półtora roku, ponadto odbyło się spotkanie z firmą w celu 
omówienia programu, ze stowarzyszeniami, z przedsiębiorcami oraz z mieszkańcami na 
każdym jego etapie. Wiceburmistrz zaznaczył, że istnieje zespół do spraw nad programem 
rewitalizacji, który także się spotyka, dlatego też na każdym etapie można było wnieść 
poprawki przez radnych, których nie uczynił radny Tomasz Kwarciński. 
Przewodniczący Rady dopuścił jeden głos za i jeden przeciw wnioskowi złożonemu przez 
radnego Tomasza Nowaka. Jako pierwszy wypowiedział się radny Grzegorz Kuźniar 
podkreślając, że wszystkie dzielnice poza śródmieściem nie są ujęte w tym programie, a była 
opcja aby zaznaczyć, które obszary poza śródmieściem mogłyby brać udział w programie 
rewitalizacji. 

Radny Tomasz Kwarciński odniósł się do słów Wiceburmistrza. 

Przewodniczący ogłosił ustne głosowanie w sprawie zamknięcia dyskusji: 

za - 15, przeciw - 2, wstrzymało się - 3, nieobecni - 1 

Dyskusja w tej kwestii została zamknięta. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Żaga11 na lata 2022-2031. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, 
Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
PRZECIW (2) 
Andrzej Chodań, Grzegorz Kuźniar 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta Żagań. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta Żagań. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, 
Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel 
Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, 
Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska, Małgorzata 
Klorek 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 
Radna Małgorzata Klorek głos oddał ustnie. 

Uchwała została przyjęta. 

e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
przy ul. Zamkowej w Żaganiu. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ul. Zamkowej 
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w Żaganiu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz K warciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

f) w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Żagań o statusie miejskim dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP w Żaganiu. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia dotacji z budżetu Gminy Żaga11 o statusie miejskim dla Parafii Rzymskokatolickiej 
pw. Wniebowzięcia NMP w Żaganiu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, 
Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz 
Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Grzegorz Kuźniar 
NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Daniel Marchewka 

Uchwała została przyjęta. 
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g) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żagań o statusie miejskim w 2024 roku. 

Uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej przez 
Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Romana 
Ciszewskiego. 

Glosowano w sprawie: 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Żagań o statusie miejskim w 2024 roku. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof 
Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Daniel Marchewka 

Uchwała została przyjęta. 

h) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym Gminy 
Żagań o statusie miejskim na lata 2024-2028. 

Uchwała uzyskała pozytywne opinie: Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Glosowano w sprawie: 
wieloletniego programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym Gminy Żagań o statusie 
miejskim na lata 2024-2028. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof 
Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
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NIEOBECNI (2) 
Henryk Sienkiewicz, Daniel Marchewka 

Uchwała została przyjęta. 

i) zmieniająca Uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o 
statusie miejskim na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniającej Uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o statusie 
miejskim na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA(20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

j) w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Gorzowie Wielkopolskim. 

Głosowano w sprawie: 
przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej 
Policji w Gorzowie Wielkopolskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
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Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

k) zmieniająca uchwalę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. (2) 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. Po 
omówieniu przeszedł do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim (2). 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Tomasz 
Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek 
Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Łoś 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

I) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący Rady poprosił o omówienie projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasza Nowaka. Po omówieniu przeszedł do 
głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta. 

Wyniki glosowania 
ZA: 18, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam 
Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, 
Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

m) zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. (3) 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. Radny 
Grzegorz Kuźniar zapytał o całkowite koszty zadania polegającego na budowie ścieżki 
rowerowej i likwidacji chodnika na ul. Młynarskiej. Odpowiedzi udzieliła Naczelnik 
Wydziału Inwestycji i Zagospodarowania Przestrzennego Agnieszka Fedorowicz. 
Do powyższego tematu głos zabrał Wiceburmistrz Sebastian Kulesza prosząc Naczelnik WIZ 
o kwotę dofinansowania, jaką otrzymało miasto na wykonanie tego zadania. Dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg wyniosło 237 905,31 zł. 

Po omówieniu Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim (3). 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Wiesław Bochenek, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, 
Piotr Łoś, Tomasz Maciejak, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Ireneusz Szaniawski, Agnieszka Ziętek-Muszyńska 
PRZECIW (3) 
Andrzej Chodań, Grzegorz Kuźniar, Jakub Witek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Małgorzata Klorek, Tomasz Kwarciński, Daniel Marchewka, Krzysztof Sieńko, Piotr Węglik 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 
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n) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2024 - 2038. 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. Po 
omówieniu przeszedł do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 
-2038. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Wiesław Bochenek, Andrzej Chodań, Kinga Drewicz, Dariusz Jadach, Małgorzata Klorek, 
Danuta Kozłowska, Stanisław Kucab, Grzegorz Kuźniar, Tomasz Kwarciński, Piotr Łoś, 
Tomasz Maciejak, Daniel Marchewka, Adam Matwijów, Tomasz Nowak, Krzysztof 
Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Ireneusz Szaniawski, Piotr Węglik, Jakub Witek, Agnieszka 
Ziętek-Muszyńska 
NIEOBECNI (1) 
Henryk Sienkiewicz 

Uchwała została przyjęta. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Stanisław Kucab pytając Burmistrza o zadłużenie Żagania. 
Radny prosił aby przedstawić stan za kadencji obecnego Burmistrza, oraz wcześniejszych 
Burmistrzów, czyli kadencji Daniela Marchewki i Sławomira Kowala. Odpowiedzi udzielił 
Burmistrz Miasta Andrzej Katarzyniec informując, że plotki o bardzo dużym zadłużeniu 
miasta są kłamstwem. Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska poinformowała, że zadłużenie na 
koniec kwietnia 2024 r. będzie wynosiło ok. 1 O 950 100,00 zł 
Natomiast w roku 2012 zadłużenie wynosiło ok 17 567 380,39 zł, a w roku 2018 wyniosło 24 
742 488,53 zł. 
Radny Daniel Marchewka podkreślił, że w 2018 r. wysokość zadłużenia była związana z 
dużymi inwestycjami. 
Radny Krzysztof Sieńko złożył interpelację ustną, o informację jaki był faktyczny stan 
zadłużenia miasta po zwrocie pieniędzy, jakie miasto zainwestowało. 
Radny Grzegorz Kuźniar odniósł się do informacji z posiedzenia Komisji Gospodarki 
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Miejskiej o zieleni miejskiej, zadrzewienia. Radny zapytał o usunięte drzewa na terenie 
Żagańskiego Pałacu Kultury, czy była zlecona ocena stanu drzew. 
Radny Stanisław Kucab zapytał o Arenę Żagań, czy kredyt na tą inwestycję został już 
spłacony. Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta. 
Radny Krzysztof Sieńko odnosząc się do tematu Areny Żagań, zapytał o kwotę jaką jeszcze 
spłaca miasto i jaka była kwota kredytu. Odpowiedzi udzieli Prezes Arena Żagań. 
Przewodniczący Rady Adam Matwijów podkreślił, że kadencja obecnej rady trwa do 30 
kwietnia 2024 r. 
Ponadto Przewodniczący Rady poinformował o kolejnym posiedzeniu Rady Miasta Żagań, 
które planowane jest na 23 kwietnia 2024 r., o godzinie 10.00 w Żagańskim Pałacu Kultury, w 
sali Kryształowej. Następnie poprosił radnych o przygotowanie tabletów do zdania w dniu 
ostatniej sesji. Na koniec posiedzenia Przewodniczący Rady złożył życzenia wielkanocne. Do 
życzeń dołączył się także Burmistrz Miasta Andrzej Katarzyniec. 

12. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta Żagań zamknął LXXV sesję Rady Miasta Żagań. 

(\, 

Przewo) iczący 
RadY, s Żagań 

NI ZĄCY 
· ta Żagań 

Przygotował(a): Beata Dumin 

INS~~ 

Beata Durnin 

https://www.youtube.com/watch?v=LV2ak5KeBKQ 
https://www.youtube.com/watch?v=68yEXy9gZH4 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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Na wstępie chciałem bardzo podziękować firmie, która przygotowała program rewi 
talizacji oraz jego autorom. Pozwoliłem sobie przeczytać wszystkie 174 strony tego 
dokumentu. Uważam, że jest coś symbolicznego w tym, że procedujemy tę uchwałę 
u schyłku naszej kadencji. 

W moim odczuciu stanowi ona bowiem doskonałe podsumowanie tego, do czego 
doprowadziły działania obecnie rządzących Żaganiem. Otóż szanowni Państwo, w 
tym dokumencie, przygotowanym na zlecenie miasta, jasno wybrzmiewa jedna pod 
stawowa teza. Obszar centrum miasta, z takimi ulicami jak Szprotawska, Libelta, Ko 
pernika, Długa, Dworcowa, Łużycka i innymi, cały ten obszar nazwany jest strefą 
zdegradowaną. 

Dokładnie tak nazywa tę część p.aszego miasta oficjalny dokument przygotowany 
1 . d p 1·, ~lf1A\'-"0 . . ł . h na z eceme urzę u. rzyzna ismy-aym samym, ze centrum miasta zosta o w ostatmc 

latach po prostu zdegradowane. 
Moim zdaniem trudno o lepszą recenzję działań władz miasta w odniesieniu do tej 
części Żagania. 

Złudzeń co do tego nie pozostawia też zawarta w procedowanej uchwale ankieta 
sondażowa przedstawiająca opinie mieszkanców. 

Otóż aż ponad 60% badanych źle lub bardzo źle ocenia jakość dróg w centrum 
miasta, a ponad 55% - stan chodników. Ponad 97% respondentów źle lub bardzo źle 
ocenia dostępność do ścieżek rowerowych. Bez mała połowa mieszkańców źle lub 
bardzo źle ocenia dostępność przedszkoli i klubów dziecięcych oraz miejsc do spę 
dzania czasu wolnego. Podobnie zła jest ocena otwartości władz na inicjatywy miesz 
kańców. Jeszcze gorzej oceniana jest oferta sportowa i rekreacyjna oraz dostępność 
programów kierowanych do dzieci i młodzieży. 65% mieszkańców ocenia je źle lub 
bardzo źle. Natomiast 75% badanych w ten jednoznacznie negatywny sposób oceniło 
dostępność do usług medycznych. 

Przypominam, że nie jest to opinia moja, radnego opozycji, tylko mieszkanców 
przepytanych sondażowo w oficjalnym dokumencie realizowanym na zlecenie urzę 
du miasta. 

I są to w moim odczuciu opinie tyleż prawdziwe, co absolutnie druzgocące, z któ 
rych jak najszybciej powinniśmy wyciągnąć wnioski i poczynić działania naprawcze. 

Chciałbym zaznaczyć, że jako radny od wielu lat alarmuję o takim właśnie stanie 
rzeczy. Każdego roku składam stosowne wnioski budżetowe, piszę interpelacje i za 
bieramy głos na sesjach i komisjach. 

W odniesieniu do obszaru, który teraz uznaliśmy za zdegradowany, wielokrotnie 
wnioskowałem o remonty dróg, budowę chodników, ścieżek rowerowych, powstanie 
parkingów i uporządkowanie terenów. Sprzeciwiałem się likwidacji przedszkola, 
sprzedaży Młynówki, alarmowałem o spustoszeniu targowiska, niszczeniu terenu po 
byłym Zamexie, walczyłem o oddziały szpitalne. Proponowałem powstanie miejsca 
spotkań dla młodzieży. Jasno wskazywałem problemy i pokazywałem, jak je rozwią 
zać. Nie robiłem tego teraz, na tydzień przed wyborami. Robiłem to przez całą ka 
dencję, rok po roku i miesiąc po miesiącu. Niestety nie słuchano mnie, ani innych 
radnych, którzy także to zauważali. 

Stanowi dla mnie niezwykle gorzką satysfakcję, że chociaż dzisiaj na koniec ka 
dencji moje diagnozy odnalazły odzwierciedlenie w oficjalnym dokumencie przygo 
towanym przez władze Żagania. Mam nadzieję, że będzie to stanowiło początek 
zmian, które będziemy realizować w przyszłości. Oby już nigdy żadna część naszego 


